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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Lázár János, építési és beruházási miniszter 

Az interpelláció címe: "Mi lesz a Baltonnal? Miért teszik tönkre az aligai magaspartot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 

Tizenkét év hosszú idő, ezalatt már látszik, mihez kezd a kormány a rá bízott természeti értékekkel.
Tisztán látható például, hogy a Balaton csak addig és annyiban érdekli önöket, amíg pénzt lehet
csinálni belőle. A nádasokból tóparti telkeket, az öblökből és a torkolatokból vitorláskikötőket, a
kempingekből luxus lakóparkokat, a parti sétányokból luxusszállodákat. A folyamat eredményeként
egyre kevesebb a szabadon hozzáférhető tópart, egyre több az egyszerű halandók elől elzárt, vagy
méregdrága belépővel elérhető terület.  A célzottan a NER oligarcháihoz érkező, számolatlanul mért
támogatások  árfelhajtó  hatása  következtében  az  árak  magasabbak,  mint  a  horvát  tengerparton,
miközben a rezsim kegyeltjei önfeledten költik yachtokra, pincének álcázott úszómedenc és villákra
és magánbirtokká alakított egykori üdülőkre az adófizetőktől kapott ingyenpénzt.
 

Hogy a Balaton egy élő rendszer, egyedülálló ökoszisztéma, az szemmel láthatóan föl sem merül
önökben. Pedig a Balaton jó vízminőségének kulcsa a tó körül ma még sokfelé megtalálható berkek
növényzetének és a partmenti nádasoknak a megléte. Amikor önök a berkekre néznek, lelki szemeik
előtt valószínűleg egy „építési terület” tábla és egy csilingelő pénztárgép villan fel. 
Azzal, hogy a berkek és a parti nádasok területét hagyják szétszabdalni, az üres területeket és az
egykori kempingeket pedig hatalmas terhelésű ingatlankomplexumokkal építik be, évről évre egyre
nagyobb  területet  iktatnak  ki  a  tó  immunrendszeréből,  megfosztva  a  Balatont  a  természetes
védekező képességétől, a terhelését pedig folytonosan növelik. 
 



 
Az egyik eszköz, amivel a tavat kivégzik, a kiemelt beruházási törvény: bármi kiemelt beruházás
lesz,  ami  Mészárosnak,  Tiborcznak  fontos.  A kiemelt  beruházássá  nyilvánítás  után  már  nem
számítanak sem a környezetvédelmi előírások, sem a helyi építési előírások, sem a helyben élő
emberek szempontjai. 
 

Érdekes, hogy a korábban feltett kérdéseimre rendre azt válaszolták, hogy a “kormány elkötelezett a
Balaton part védelme iránt”. Kérdezem tehát, hogy akkor hogyan lehetséges, hogy a Club Aliga
területén  megemelték  a  beépítési  magasságot  18  méterre,  a  telek  beépíthetőségét  80  %-ra,  és
támogatták a parti sétány felparcellázását 16 építési telekre?  Kérdezem, miért adnak mindehhez
majdnem 10 milliárd forint állami közpénzt? Tehát az a helyzet, hogy nemcsak lehetővé teszik a
kiemelt beruházással, de az adófizetők pénzéből támogatják is az aligai magaspart tönkretételét és
beépítését.
 

Tisztelt  Miniszter  úr,  egyetért-e  ön  az  egyedi  geológiai  képződmény,  az  aligai  magaspart
legyalulásával, és azzal, hogy elveszik a balatonvilágosi emberektől és mindannyiunkól a partot és a
kilátást? 
 

Tisztelettel várom válaszát!
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